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federals o d e  governabllita t 
—co m  per e x e m p le  en el te m a  
del fin a n ç a m e n t— les conviccions  
jacob in es  dels qui governen  el 
PSOE us d e ixen  una altre v e g a d a  
a m b  el cul a  l’aire?

—  Nosaltres tenim  un cam í llarg, i 
jo crec que encara que lentament 
anem fent passos cap allà on volem 
anar. En un m oment històric vam 
ten ir que fer l’opció de in tegrar tot el 
socialisme, evitant el lerruxisme, i 
això, malgrat els costos que ha repre
sentat, crec que ha estat positiu. És 
clar que com a partíceps d ’un govern 
de l'Estat tenim  contradiccions amb 
aquest govern, i de vegades aques
tes contradiccions son incòm odes per 
els nostres plantejam ents a Cata lun
ya.

Nosaltres fem  un plantejament 
federalista en dos sentits, cap els po
bles d ’Espanya, però i tam bé cap els 
pobles d ’Europa. Certam ent això no 
sempre es entés o compartit.

— Però el fe t és que C a ta lu n 
ya  aporta  a  Espanya m és q u e  el 
que li ap o rta  la C om unita t en els 
tan sonats fons d e  co m p en s ac ió , i 
sem bla que quan  s’acosten  les 
elecc io ns el govern d e  M adrid  
s’acosta  als p lan te jam ents  que  
fan els López Ibarra d e  torn?

—  Sí, però hem de ser cons
cients que des d ’una posició de go 
vern central s ’han d'atendre totes les 
desigualtats i necessitats de l'estat.

— Però el m és ag re u ja n t és 
que en  co m p tes  d e  donarnos les 
gràcies e n c a ra  ens insulten, i a m b  
aquestes condicions la solidaritat 
és de m assoques.

—  Sí, sí però això és una qües
tió d ’educació, són uns maleducats.

— Però d e  fet el PSOE ja  va  
perdre la m a jo ria  absoluta en  les 
darreres e lecc io ns , i el q u e  li 
d ón a els diputats necessaris es el 
PSC, q ue no o b lidem  q u e  es d e fi
neix co m  un partit sobirà. No es 
podria fer va ld re  m és aq u est fet?, 
potser s’hauria d e  recu pera r el 
grup parlam entari?

—  Sí, jo crec que hem d'arrlbar 
al convencim ent que és absolutam ent 
necessari ten ir un grup parlamentari, 
perquè com has dit som un partit so
birà i hem de ten ir veu pròpia al Con
grés dels Diputats i podem ser solida
ris amb un govern de l'Estat però des 
de la nostra diferencialitat de partit d i
ferent del PSOE, i del fet que tenim 
un projecte que no és el que ara hi 
ha dam unt la taula, i de què aquest 
és el nostre projecte de futur, d ’.allà 
on volem arribar.

— Tornem a  l’àm b it loca l. 
Q uè opines del túnel d e  Bianya?

—  Com unicacions com més i m i
llors, millor!, el túnel és una peça

cabdal de l'esquem a de com unica
cions de la nostra com arca amb Bar
celona i amb G irona i Figueres, per 
això crec que és molt positiu pel Ri
pollès en general i per Camprodon en 
particular. Si a això i afegim que 
aquest any es faran les variants de 
Castellfo llit i Besalú, i ja s'han fet la 
de Banyoles i altres hem de conclou
re que estem fent una bona xarxa. I 
no oblidem que el MOPU està estu
diant la possibilitat de fer O lot-Besalú 
en quatre vies! el que ens atançaria 
G irona a 40 o 45 minuts.

— L’aju n fam ent socialista v a  
fer unes piscines a  uns terrenys 
que la Fundació afirm a q u e  v a  
d on ar exclusivam ent p e r a  e q u i
p am e n t esco lar, i a ra  quan es 
l’hora d ’am pliar l’esco la  resulta 
que no hi ha terreny suficient. No  
va  ser la construcció  d e  les pisci
nes una m ica  p rec ip itad a , i e le c -  
toralista?

—  Amb aquest tem a molta gent 
ho té mal entés. En els terrenys que 
la Fundació va donar es va fer un Pla 
Parcial, el qual va definir els equipa
ments d'acord amb la Llei del Sòl i el 
Reglament de Planejament, i per això 
a més de l’equipament Escolar hi 
havia els altres equipam ents regla
mentáis, com l’esportiu.

Per altra banda, la definició de 
l'espai necessari per fer les escoles 
és el Departament d 'Ensenyam ent el 
que el va determ inar, l’A juntam ent va 
facilitar el solar que van demanar. 
Una altra cosa és el problem a d ’im 
provisació que hi ha sempre en 
aquest país, la culpa en aquest cas 
no és de l'ajuntam ent sinó de qui fa 
les previsions, i per tant del qui té les 
competències.

— D’a c o rd  a m b  l’opinió d ’a 
quest m es la pregunta és o b lig a 
da: la SIDA a  la Vall?

—  El més im portant és que la 
gent tingui consciència que la malal
tia ja no és pròpia de determ inats 
grups de risc com a homosexuals i 
drogaaddictes, sinó que en aquest 
moment és m alhauradam ent a l’abast 
de tothom, per això el que cal és in
formació, que el ciutadà sàpiga com 
ha d 'afrontar aquest fet en la seva re
lació de cada dia, saber quan està en 
risc i les m esures que ha de prendre. 
La gent ha de saber que un àrea de 
muntanya té el mateix risc que qual
sevol altra banda, i que potser encara 
és més greu pel fet que la gent pot 
estar més desprevinguda. Per això és 
im portant que des de tots els mitjans, 
la Revista, el Casal, les Escoles, s 'in
form i, sense alarm ismes, però con- 
cienciant a la gent que a tots ens pot 
tocar de la vora.

— Q u è ens pots dir d e  la teva  
activ itat a l Casal?

—  El cinem a és sens dubte una 
de les meves grans aficions, per això 
em trobo molt bé a la junta del Casal, 
tant per aquest fet com pels com 
panys, la gent que hi treballa. Hem 
d'estar molt orgullosos que Cam pro
don sigui la com arca més petita de 
G irona amb un cine, aquest és un fet i 
un luxe del qual hem de gaudir i que 
no ens podem perdre.

Després d e  l’enrenou del 
B arça-M ad rid , no hi ha m és rem ei 
q ue preguntar-te: Ets afic ionat al 
futbol?, Creus q ue el M adrid  surt 
c a d a  an y a  co m p etir per la lliga 
a m b  cinc o  sis punts d ’avan tatg e?

—  No sóc un gran aficionat al 
futbol, al menys a nivell del que po
dríem considerar una afició apassio
nada, els meus equips són prim er el 
Camprodon, i naturalm ent com a ca
talà sim patitzo amb el Barça, però el 
cert és que el meu equip de primera 
divisió és el Saragossa.

— C o m  és això?
—  És una qüestió que ve de 

petit, suposo que en aquell moment 
en què tots els nens havien d ’ésser 
d ’un equip jo vaig decid ir ser del Sa
ragossa per exotisme, i he mantingut 
aquesta afició, suposo que, per fide li
tat, perquè ja form a part de vivències 
de joventut.

Tornant a la pregunta inicial, jo 
crec que els àrbits es poden equivo
car com tothom , però si la estadística 
ens diu que les equivocacions afavo
reixen regularm ent un equip, hem de 
sospitar. No tant per donar uns punts 
concrets sinó per unes decisions al 
llarg del partit que poden finalm ent a l
terar resultats. Però s ’hauria de matit- 
zar que aquesta certa discrim inació 
tam bé es produeix a favor dels 
equips poderosos respecte dels més 
petits.

— Finalm ent la pregunta o b li
g a d a , a m b  sinceritat, quina opinió  
et m ere ix  el PONT NOU?

—  Home aquesta opinió donada 
davant teu pot sem blar condicionada, 
però és la que tinc, i ja  l'he m anifes
tat en privat altres vegades. Crec que 
és molt positiu que el poble tingui un 
mitjà de com unicació com el Pont 
Nou, i sóc conscient de l'esforç de la 
gent que el feu, perquè conec la d ifi
cultat de fer aquesta tasca cada mes. 
Per altra banda des de la perspectiva 
de donar una inform ació que ajuda al 
m illor funcionam ent de la nostra Vall 
em sembla totalm ent positiva la vos
tra iniciativa i desitjo que duri molts 
d ’anys.

X. SURINYACH

15


